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Ons clubblad  "Us Hobby" verschijnt 4 keer per jaar. 
Wilt u adverteren in ons blad? Voor weinig geld brengen wij uw 
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In "Us Hobby" wordt u geïnformeerd over onze club en activiteiten. 
Veel meer info en foto's vindt u op onze website   www.pkvfrisia.nl 
Show informatie in vele facetten vindt u op  www.frieslandshow.nl  
Redactie Us Hobby / Kopij: Germ Durk de Vries / gddevries@hetnet.nl 
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Opgericht 23 maart 1929 
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
______________________________________________  
Ereleden:  Jelle Terpstra     Dokkum 
   Henk Canrinus     Hallum 
   Sikke Damstra     Damwâld 
  
Leden van verdienste: Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
   Fedde Jacobs     Ternaard 
 
 
Bestuur: 
voorzitter   Albert van der Ploeg   tel. 06-23837252 
   Ottemawei 7    voorzitter@pkvfrisia.nl 
   9067 DT  Readtsjerk 
 
secretaris  Germ Durk de Vries   tel.  06-21542179 
samenstelling Us Hobby       Pantsjewier 41    secretaris@pkvfrisia.nl 
   9073 HM  Marrum 
 
penningmeester  Sikke Damstra     tel. 06-45309136 
   Nijewei 3                  penningmeester@pkvfrisia.nl 
   9104 DK Damwâld                 
 
2e voorzitter  Tietsje de Bruin     tel. 06-43497930 
beheer materialen  Cantaart 36        
   9291 AK Kollum  
      
tentoonstell.secr.&  Arie Hagedoorn     tel. 06-23539953 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4      tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
en ringencommissaris 9104 HN Damwâld                ringen@pkvfrisia.nl 
                               
bestuurslid   Hugo Bruinsma                   
PR en Nieuwsbrief  Koekoeksblom 21    pr@pkvfrisia.nl  
   9104 HZ  Damwâld 
 
bestuurslid  Suzanne Veffer-Vlaming     tel.06-42922752 
   Bûtefjield 7  
   9269 TV Feanwâlden        
 
 
Tatoeëerder: 
 
Henk Canrinus, Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum.  tel. 0518-431118 
________________________________________________________________              
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Voorwoord 
 
 
Dit seizoen starten we in onze regio op 11 maart met de Sijtze-Hansmashow 
bij AHL-genetics in Damwâld. De show voor mannelijke dieren omdat de 
vrouwelijke dieren andere bezigheden hebben. Voorheen was dit de 
rammenshow in Harkema. Wij hopen op een mooi deelname en dat deze 
show een mooie positie mag krijgen. Er is reclame gemaakt voor de Sijtze-
Hansmashow op de Noordshow en het vraagprogramma is ruim gedeeld. 
De Noordshow in Hardenberg was een mooie show met veel variatie. Alleen 
jammer dat ook hier de hoenders vanwege de vogelgriep niet mochten 
meedoen. Duiven waren er wel. Een aantal van onze leden hebben 
meegeholpen met op- en afbouwen en de verdere verzorging. Maar over het 
algemeen waren er weinig mensen uit Fryslân aanwezig. Is het te ver of is het 
te vroeg? Toch wel belangrijk voor onze hobby dat deze show blijft bestaan 
en ook in Fryslân wordt gewaardeerd. In onze nieuwsbrief “Tusken De 
Hobby ” hebben jullie een kleine impressie kunnen lezen. 
Momenteel probeert de KLN om een  bestuur te krijgen voor regio Noord in 
plaats van de afdelingen Drenthe, Friesland en Groningen. Op 5 april ’s 
avonds organiseert regio Noord een cursus vaccineren en doden met 
aansluitend een korte vergadering. 
Intussen gaat het seizoen weer helemaal los. De temperaturen zijn hoog voor 
de tijd van het jaar en de weilanden nog steeds groen. Het project van de 
Klyster “Kuikens in de Klas” begint weer om onze basisschoolleerlingen het 
wonder van het nieuwe leven mee te geven.  
Op vrijdagavond 24 maart houden we onze jaarvergadering in de IJsherberg 
te Dokkum. We kijken terug op een jaar waarin vooral onze hoender- en 
watervogelfokkers het zwaar hebben gehad. Wanneer zal het virus toeslaan 
en hoe kunnen we onze fokresultaten tonen en daar samen van genieten? Ook 
kijken we vooruit in het jaarprogramma waar vele activiteiten in staan 
vermeld. Alleen samen met al onze leden kunnen we daar een succes van 
maken. Tot nu toe komt er veel uitvoerend werk neer op het bestuur. Dat 
maakt de aantrekkelijkheid van het bestuurswerk er niet beter op. Gelukkig 
willen Tietsje en Sikke zich weer drie jaar inzetten voor onze vereniging en 
daar zijn we hartstikke blij mee.  Wel hebben we afgesproken in het bestuur 
om werkgroepen te maken die het bestuur kunnen ondersteunen bij de 
uitvoering van de verschillende taken die er liggen.  
Vele handen maken licht werk! 
Een heel mooi en vooral gezond fokkersjaar toegewenst en dat we daar ook 
samen aan mogen werken en van kunnen genieten. 
 
     Albert van der Ploeg, voorzitter. 
 



 
 
 
 

Vrienden van de Frieslandshow/ 
PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Broeksterwâld:  
 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets & Co 
 Sikke Damstra 
 Johannes Scherjon 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Welkoop  

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Readtsjerk  
 It Deel 

 

 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren?  
U kunt ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
 
 
 
 
 
 



Uitnodiging ledenvergadering  
P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 
  Vrijdag 24 maart 2023 
  Plaats:  De IJsherberg Dokkum 
  Aanvang 20.00 uur 
Agenda: 
1.         Opening 
2.         Notulen vorige vergadering 23 september 2022   
3.         Ingekomen stukken en mededelingen 
4.         Jaarverslag 2022  
5.         Financieel verslag PKV Frisia 2022  * 
6.         Financieel verslag Frieslandshow 2022 * 
7.         Verslag kascontrolecommissie (Jilles en Jan) 
8. Benoeming nieuw lid kascontrole commissie 
9.        Begroting 2023 PKV Frisia * 
10.        Begroting 2023 Frieslandshow * 
11.        Bestuurverkiezing  
             Aftredend en herkiesbaar Tietsje de Bruin en Sikke Damstra 
             Het bestuur stelt voor om Tietsje en Sikke te herbenoemen.  
12.         Eren en waarderen. 
13.        Activiteiten 2023:  zomerexcursie, zomershow, jongdierendag, 
 Frieslandshow  en overige ( PR) activiteiten. 
14.       Rondvraag 
 - vaststellen volgende ledenvergadering op vrijdag 22 sept. 2023.  
 15.       Sluiting. 
 
* financiële informatie wordt op de vergadering uitgereikt.  

 
Aansluitend op de vergadering zal een presentatie worden verzorgd 
(voorbehoud) door Almar-Products, specialist in diergezondheid, onderzoek en 
ontwikkeling. Of, iets geheel anders, een presentatie door- en over De Klyster, 
natuur- en milieu onderwijs in Noard East Fryslân en Dantumadiel waarmee 
Frisia nauw samenwerkt met ons project dieren in de klas. Het blijft dus nog 
even een verrassing wat u krijgt voorgeschoteld omdat bij het drukken van deze 
Hobby nog niet zeker was welke inleiders op 24 maart beschikbaar zijn.  
 
Informatie-uitwisseling en een gezellig treffen zal zeker de moeite waard 
zijn om deze avond bij te wonen. Van harte aanbevolen! Komt allen!  
                                                       

  Het bestuur 



 
Notulen Ledenvergadering 23 september 2022 
 
Met kennisgeving afwezig: Hugo Bruinsma, Henk 
Carinus, Jilles Leijstra, Renske Jansma, Daan 
Plutschouw, Ype Kroodsma, Germ-Durk de Vries,  
Siep leegstra, Sita Herder en Piet Hoekstra. 

 
1 Opening. 
We worden van harte welkom geheten door onze voorzitter Albert van der 
Ploeg. Hij is blij dat het zaaltje in De IJsherberg mooi gevuld is, zelfs de 
kippenliefhebbers zijn aanwezig. Tsja hoe houden we onze hobby levend 
i.v.m. de vogelgriep, het einde is nog niet in zicht.  De 60e Frieslandshow 
komt er aan met dit keer geen kippen, maar hopelijk wel met duiven en op 
zaterdag een caviakeuring en een eierkeuring. 
 
2 Notulen. 
Albert neemt de vergadering mee door de notulen. Het is een mooi verslag 
met foto’s erbij van Fedde en van activiteiten. Geen Zomershow maar we 
stonden er wel met de promotiekar wat een nieuw lid opleverde. Verder geen 
op- of aanmerkingen. 
 
3 Ingekomen stukken en mededelingen. 
Aanstaande maandagavond is er een vergadering in Assen, hiervoor is Arie 
uitgenodigd om Regio Noord op te zetten. Er moet een bestuur komen. Arie 
en de heren Wouda en Elderink zijn tegen deze regio’s maar zijn voor het 
blok gezet. Er waren 1000 stemmen voor en 900 tegen. Lang niet iedereen 
heeft gestemd maar het is niet nodig om een meerderheid van stemmers te 
hebben. Het is namelijk niet een statutaire beslissing.  
De KLN hoopt op deze manier makkelijker mensen te vinden die in een 
bestuur gaan zitten en die willen reizen naar bijvoorbeeld Assen. Er is ook 
een waarnemer van de NBS nodig in deze regio en daar is Arie voor 
gevraagd.Albert heeft een mail gestuurd naar onze buurverenigingen met de 
vraag hoe zij de shows zien i.v.m. de vogelgriep. Het blijkt dat iedereen graag 
zijn eigen show wil houden. 
 
4 Prijsuitreiking Jongdierendag. 
Albert reikt de prijzen uit aan de desbetreffende personen. Ook worden er wat 
foto’s van gemaakt. Arie vertelt hoe de prijzen tot stand zijn ge-komen. Per 
leeftijdsgroep 1 prijs maar dit jaar alleen konijnen dus laten we eens royaal 
doen. Bij de cavia’s zijn 3 prijzen uitgereikt, namelijk voor de A-, B-, en C-
klasse. Er zal de komende vijf jaar tijd, energie en geld in de cavia’s worden 
gestoken en hopelijk levert dat dan nieuwe leden op. 
 



 
5 Bespreking draaiboek van de 60e Frieslandshow. 
Hoe betalen we de huur van MFC De Ynset? We hebben nog reserves, dus 
het kan nog. Houdt dit aan, de vogelgriep, dan moeten we ons wel aanpassen. 
Als we niets doen dan komt het ook niet goed, maar we verhalen het niet op 
de leden. Het gekke is, dat er niet wordt geprotesteerd tegen het ruimen. Hoe 
kan dit? Het wordt niet gezien, het komt niet 
op de t.v. De journalisten worden hier verre van gehouden. Maar het kan 
straks ook financieel niet meer uit. 
Kippenliefhebbers: 
Zij kunnen meedoen aan een eierkeuring. Henk Fennema is keurmeester. 
Zij kunnen meedoen aan een fotoshow. Bertus van Es is de keurmeester. 
De fokker maakt twee foto’s. Een profiel foto en een en face foto. Arie heeft 
alles op een A4-tje beschreven en er zijn prijzen aan verbonden. De vraag is 
of de kippen wel goed kunnen worden beoordeeld. Gewoon proberen! Op de 
Noordshow was de fotowedstrijd een groot succes. Cavia’s worden op 
zaterdag door mevrouw Aly Bennink-Schilder gekeurd.  
Dinsdagmiddag kooien ophalen uit Grootegast. Nodig: 2 auto’s en 2x een kar 
Wytze Postma en Ewout van der Heuvel bieden aan om de kooien te halen. 
Bij Daan moeten onze eigen spullen op een kar, maar eerst ontsmetten! Arie, 
Jan, Rein, Halbe en Sikke zijn dan bij Daan. Arie heeft een kar, maar Hugo 
heeft er ook eentje.  
Woensdag: 7:30 kooien bij de De Ynset en ontsmetten. 8:00 Pauze en 8:30 
opbouw. Arie, Jan, Comb. Van der Meer, Tietsje, Angelina, Ewout van der 
Heuvel, Henk Canrinus, Henk Jacobs en Siebe de Graaf aanwezig. Simke 
Zijlstra onder voorbehoud. Woensdag na 17:00 kunnen de konijnen en 
duiven worden ingekooid. 
Keurdag.1 schrijver nodig bij de duiven. Hopelijk 10 bij de konijnen. Mocht 
er een extra keurmeester bij de konijnen nodig zijn, dan zal deze moeilijk 
vast te leggen zijn op de donderdag. De oplossing is dan om alle c-klasse 
dieren op vrijdag te laten keuren. Dit heeft wel gevolgen voor de catalogus. 
C- klasse sieren doen niet mee aan de prijzen voor collectie, kwartet en de 
mooiste van de show. Er wordt nog een oproep gedaan om je vriend, kennis 
of concurrent te vragen om in te sturen voor de Frieslandshow.Schrijvers en 
aandragers: Siebe de Graaf, Frans de Jager, Elly Carinus, Daan Plutschouw, 
Ewout v/d Heuvel, Biense v/d Meer, Ype Kroodsma, Jan Weima en Suzanne 
Veffer. 
Draaiend rad – Halbe Sijtsma? 
Tombola – Fedde Jacobs 
Deurbezetting – Metsje v/d Meer en Renske Jansma? 
Is er pinapparaat beschikbaar? Nee, er kan gepind worden in de Coop. 
Voedercommissie – Henk Carinus, regelt ook het voer bij Wolters. 
11 oktober vergadering met tentoonstellingscommissie bij Adolf? Deze moet 
nog gevraagd worden. (Later wordt dit De Saad in Damwoude). 
 



6 Rondvraag. 
Arie Mus --? Henk Jacobs – Waarom is de Zomershow niet doorgegaan? Het 
is eigenlijk nog maar 1x gehouden.Er waren maar 13 konijnen opgegeven. 
Hiervan kun je geen keurmeester van betalen en ook niet de twee tenten die 
zouden worden gehuurd. 
De papieren vraagprogramma’s zijn wel wat laat! Rein is het hiermee eens. 
Vanavond zijn ze aanwezig en kunnen ze worden meegenomen. 
Jelle Terpstra – Heeft nu 40 jaar de Hobby langs gebracht bij de leden die 
wonen aan de Dokkum-route. Dit is 22 kilometer. Wie neemt dit van mij 
over?   Hoeveel leden heeft de Boerendag/Zomershow ons opgeleverd?  
Eén concreet. Ook een duivenlid, maar die heeft zich nog niet gemeld. 
Wie gaan er naar Harkema? Dit staat in de Hobby. Dit moeten wel konijnen 
zijn met DF in de oren. 
Simke Zijlstra – Ik heb Poutsma bij Arie afgemeld, maar hij krijgt nog de 
Hobby. Hij heeft voor dit hele jaar al betaald, vandaar dus! 
 
7 Sluiting. 
Om een uur of half elf sluit Albert de vergadering 
en wenst iedereen een wel thuis. 
           Tietsje 
 
 
 

 
 Jaarverslag 2022  
 P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 
 
 

 
Het is weer tijd om terug te blikken op het afgelopen jaar, want de 
jaarvergadering staat voor de deur en er is dan een jaarverslag nodig in Us 
Hobby. Ik ben achter de computer gedoken en de Us Hobby’s er maar bij 
gepakt. Tsja wat is er zoal gebeurd en waar hebben we het zoal over gehad?? 
Nou net zoals vorig jaar vergaderden we op de dinsdagavond en het liefst 
elke maand. Op dinsdag 18 januari was de eerste en we wilden dat online 
doen via teams, maar nee hoor!!! Op een één of andere manier wilde dat niet, 
dus toen overgestapt op Zoom en konden we uiteindelijk toch starten met de 
vergadering. De volgende bestuursvergaderingen werden gehouden op 15 
februari, 15 maart, 19 april, 17 mei, 21 juni, 19 juli, 16 augustus, 20 
september en 28 november. We hebben in december niet vergaderd, omdat 
het voor iedereen een erg drukke maand zou worden. Wel hebben we op 11 
oktober een vergadering gehouden met de tentoonstellingscommissie en op 
22 november was er een evaluatie vergadering over de Frieslandshow. 



Daarnaast is er altijd de jaarvergadering, die dit keer werd gehouden op 25 
maart en de ledenvergadering op 23 september. 
De bestuurssamenstelling onderging vanaf 25 maart 2022 een verandering. 
We namen afscheid van Sita Herder en verwelkomden Suzanne in het 
bestuur, zodat het bestuur er vanaf toen, op deze manier eruit zag: Albert v/d 
Ploeg (voorzitter), Germ-Durk de Vries (secretaris), Sikke Damstra 
(penningmeester), Tietsje de Bruin, Arie Hagedoorn, Hugo Bruinsma en 
Suzanne Veffer- Vlaming. 
 
In Us Hobby 1 is er een voorwoord van onze voorzitter, die het over 
vogelgriep heeft en dat enten waarschijnlijk de oplossing zal zijn. Corona 
wordt genoemd en dat dierenwelzijn een steeds belangrijker item wordt. Een 
uitnodiging voor de jaarvergadering met op de agenda het benoemen van een 
nieuw bestuurslid, namelijk Suzanne Veffer- Vlaming. Voor mijn idee zit ze 
al veel langer in het bestuur. De tijd gaat ook zo snel!! De vergadering zal 
worden afgesloten met een verhaal van Gerrit Grooten over cavia’s. Ook de 
notulen van de ledenvergadering van 17 september 2021 en het jaarverslag 
van 2021 vind je in deze Us Hobby. Als ik mijn blik over het verslag laat 
gaan, zie ik dat we in 2021 begonnen met stormen Dudley, Eunice en 
Franklin. Het jaar 2022 begon met een oorlog tussen Rusland en Oekraïne 
met alle gevolgen van dien voor de hele wereld! Laat ik hier verder maar 
niets over zeggen…..Terug naar onze hobby. Verder vinden we 
ledenmutaties, de planning van het enten, contributie en advertentiegeld. Het 
stuk: Showen? Ja graag! Maar hoe? Geschreven door Arie. Een oproep om 
ideeën in te brengen voor activiteiten en een stukje over gezegdes/ 
spreekwoorden waar het woord kip of konijn in voorkwam. Tot slot een 
memoriam over Jan Waaksma, een plezierige en zorgzame dierenliefhebber. 
Hij overleed op 28 februari 2022. 
 
In Us Hobby 2 wordt in het voorwoord, de Europese conceptwet tot 
registratieplicht van hobbymatig gehouden dieren, genoemd en dat PKV 
Frisia hier tegen bezwaar heeft aangetekend. Daarna volgen de notulen van 
de vergadering van 25 maart 2022. Op deze vergadering werden speldjes en 
oorkondes uitgereikt, want Jelle Terpstra was 60 jaar lid van de KLN en Rein 
Halbersma 25 jaar lid!! Ook kregen we er een lid van verdienste bij, namelijk 

Fedde Jacobs. Verder een stukje over Jelle Terpstra, 
nogmaals het stukje over het enten, de tijdsplanning van 
het hokbezoek op 18 juni, informatie bij de Zomershow, 
reglement en beoordelingskaarten voor eier- keuringen, 
jongdierendag en een krantenstukje uit 1972. Natuurlijk 
zaten er inschrijfformulieren voor de Zomershow en 
Jongdierendag bij. 
 



Als Us Hobby nummer 3 uitkomt zitten wij midden in het risicogebied van 
de vogelgriep, met uitbraken in Blija en Ried. Het blijkt dat de vogelgriep het 
hele jaar rond aanwezig is en blijft. 
De enige manier om ermee te leven is te gaan enten. Wat vinden we in deze 
hobby 3? Het voorwoord is weer geschreven door onze voorzitter, een 
uitnodiging voor de ledenvergadering, een stukje over de Boerendag in 
Driesum / Wouterswoude, wat geen keuring werd maar wel een prachtige dag 
met veel ouders met kinderen in de tent. 
Dan hebben we de jongdierendag die in etappes werd gehouden, met op 
vrijdagavond de cavia’s bij Adolf Langhout en de konijnen op zaterdag bij 
Wolters te Broeksterwoude. 
De uitslag en mooie foto’s van deze jongdierendag zijn ook te lezen en te 
zien in deze Us Hobby. Als laatste een foto uit de oude doos, namelijk een 
foto van de keuring op de Frieslandshow in 1997. 
 
En ja hoor! In Us Hobby 4 zit onze voorzitter niet op een stier, maar op de 
dichtstoel en wel met fier. Dit is niet de eerste maal, dat hij spreekt via deze 
taal. Gelukkig is Us Hobby 4 niet helemaal op deze wijze geschreven, want 
hoogstwaarschijnlijk was het dan bij een voorwoord gebleven. We vinden 
stukjes over de contributie en advertenties, de Noordshow en ook een 
krantenartikel uit 1978. Een terugblik op de Frieslandshow, De 60e 
Frieslandshow, uitslag wedstrijd hoenders en dwerghoenders, een verslag van 
de 2de caviakeuring op de 60e Frieslandshow, de uitslag van de caviakeuring, 
De Pen geschreven door Manuella Smid (Cavia Home Paradise Assen) en 
natuurlijk heel veel mooie foto’s van onze dieren gemaakt door Jan Weistra! 
 
Groetjes, 
Tietsje de Bruin. 
 

 
 
Fedde Jacobs werd lid van verdienste in 2022 



 
 
LEDENMUTATIES 2022 
 
Nieuwe leden:  
 
A. Poelstra   Hallum 
J. de Jager  Oudwoude 
G.H. Jacobs  Ternaard 
H. Burmania-Talma  Rinsumageast 
G. Swart  Morra 
R. de Vries   Hallum 
 
Leden die hebben opgezegd of in 2021 zijn overleden:  
 
J. Waaksma 
S. Drost 
R. Prins 
J.H. Kroodsma 
L. Groenewoud 
J. Poutsma 
P. Hoogland (jl) 
E. Bruinsma (jl) 
 
Aantal leden P.K.V. Frisia Dokkum e.o.  
 
per 1 januari 2022:   88 
per 1 januari 2023 :  86 
 
 
 
 
 
 



 
 

   
 

Contributie en Advertentiegeld. 
Momenteel zijn er gelukkig al heel veel leden die hun contributie betaald 
hebben. Fijn om te zien dat ook de adverteerders die onze club een warm 
hart toedragen voor een groot gedeelte al hebben betaald.  
Daarvoor onze dank. 
 
Maar nog niet iedereen heeft betaald. Daarom het verzoek om nog eens 
goed in ons clubblad Us Hobby nummer 4 van 2022 te kijken, want 
daarbij zaten de nota’s. 
Mocht je nog niet hebben betaald dan graag zo spoedig mogelijk. 
Dit scheelt de penningmeester weer heel veel werk in het maken van 
betalingsherinneringen. Iets wat eigenlijk niet nodig moet zijn want met 
z’n allen steunen en helpen wij onze prachtige vereniging en onze hobby. 
Alvast bedankt voor de medewerking:  
 
 
Sikke Damstra 
 
Penningmeester PKV Frisia-Dokkum. 
 
 
 

 

 

 



 

Fokdieren uit Duitsland voor Jelle Terpstra 
De Midden Geel Marter 
kleurdwergen is al jaren 
de specialiteit van Jelle 
Terpstra.  Hij heeft 
mooie dieren en scoort 
goed op shows met deze 
dieren. Toch ging de 
kwaliteit van  de stam 
langzaam wat achteruit 
zegt Jelle zelf. Kruising 
met “nieuw bloed” zou 
wenselijk zijn maar dit is 
nog niet zo maar 
geregeld.  Het aantal 
fokkers in Nederland van 
de Midden Geel Marter is 
door de jaren heen 
verminderd. Om goede 
fokdieren te verkrijgen, 
om hiermee de eigen lijn 
te versterken, is moeilijk.  
Met dit verhaal van Jelle in het hoofd is een  zoektocht naar goede 
fokdieren in Duitsland gestart.  In het voorjaar 2022 zijn er via internet 
contacten gelegd met Duitse konijnen verenigingen en hieruit kwamen 
namen van fokkers die Jelle zouden kunnen helpen.   
Herr Peter Rolfes  was de eerste en hij verwees mij naar Steffen Borcher 
en die stuurde mij een app om Frau Yvonne Michael te bereiken. Dus 
contact gezocht met deze mevrouw die in Niederwiesa woont (in de 
omgeving van Chemnitz) Met haar afgesproken dat zij een paar dieren 
voor Jelle zou reserveren en na de show in Leipzig zouden we dan 
afspraken maken voor levering van de fokdieren. Frau Yvonne Michael 
hield woord en dieren die zij zelf niet had, haalde ze bij haar 
fokkersvriendin Maria Oswald uit Augustsuburg-Erdmansdor. 
De familie Michael ging met dieren naar de Bundes-Kaninchenschau in 
Kassel en Jelle’s nieuwe fokmateriaal ging mee hier naar toe.  



Twee rammen en één voedster. Met medewerking van bevriende collega 
hobby fokker Harold Wolf uit Oranje, die ook naar Kassel ging, zijn de 
dieren op 28 januari in Oranje aangekomen waar ik ze dezelfde avond heb 
afgehaald en bij Jelle heb afgeleverd. Niet alleen de dieren maar ook 
afstammingsbewijzen en ent bewijzen van de dieren kwamen mee.   
Jelle kan de rammen straks dus showen op de Sijtze Hansma Show op 11 
maart a.s. 

Een hele speurtocht om goede dieren te vinden maar het is goed gelukt en 
het was nog leuk ook om te contacten met collega Duitse hobbyfokkers! 
 
      Germ Durk 
 
 
 

 

 

 

 

 



Wytze Postma succesvol op Noordshow  
 
Hoi! Ik ben Wytze Postma  13 jaar en woon in 
Damwâld. Ik heb meegedaan aan de digitale 
Noordshow 2023 in Hardenberg met mijn New 
Hamsphire haan en 2 hennen. Boven verwachting 
was de haan 1e op één na van de dwerghoenders 
met F96. Hier ben ik SUPER blij mee en ik ben 
van plan om veel jongen met deze haan te fokken. 
En natuurlijk zou ik graag weer mee doen met een 
echte kippenshow! 
 

 
 



  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ek fan út dizze Us Hobby fan herte lokwinske Wytze! 

 



Entingsprogramma 2023 

Konijnen: 
Richtpunt:  a) tekeningdierendag = 2e zaterdag in juni (10-06-2023) 

  b) Zomershow NOF = 29 juli 2023 (Boerendag) 

enting : week 21 (22 t/m 27 mei 2023).  

Er wordt één adres gekozen, waar de dieren aangebracht worden. Dit 
adres wordt mede bepaald door de opgaven. 

Aanmeldingen voor deze enting: uiterlijk 14 mei 2023. 
***\\\///*** 

Richtpunt: a) jongdierendag = 1e zaterdag in september (02-09-2023) 

  b) het tentoonstellingsseizoen 

enting: week 33 (14 t/m 19 augustus 2023) 

Er worden routes gepland voor entingen bij de fokker thuis. Eventueel 
kan bij kleine aantallen gekozen worden voor een combinatie van 
fokkers/eigenaren. 

Aanmeldingen voor deze entingsronde: uiterlijk 6 augustus 2023. 
***\\\///*** 

Richtpunt:  a) Frieslandshow 

   b) het tentoonstellingsseizoen 

Dit is de slotenting van het seizoen het adres ligt vast: 

Hallum: M. de Vries, Rondweg 1, 9074 AM  

Dinsdag 10 oktober 2023 (19.00 – 20.00 uur) 

Aanmeldingem voor deze ronde: uiterlijk 1 oktober 2023. 
***\\\///*** 

Prijzen: € 3,00 per dier (RHD1/2) en voorrijdkosten, 
wanneer daar sprake van is € 15,00. 

***\\\///*** 



Kippen: 

Richtpunt: Zomershow Noordoost Friesland (29 juli 2023) 

Waterenting: zaterdag 1 juli 2023 om 10.00 uur “water” afhalen op 
adres: Master de Grootstrjitte 4, 9104 HN Damwâld. 

(Inloop vanaf 9.30 uur voor een kop koffie/thee, uitreiking in volgorde 
van afstand, verste eerst).  

Als voorbereiding van een goede waterenting moet op vrijdag het 
drinkwater van de dieren weggenomen worden, zodat ze op zaterdag 
dorstig zijn. Afhankelijk van de weersomstandigheden om 18.00 – 20.00 
uur het drinkwater wegnemen. Het gaat niet om de hoeveelheid die de 
dieren drinken, maar van belang is dat ze iets drinken. De duur van de 
werkzaamheid van het geprepareerde water is beperkt. (optimaal de eerste 
2 uur na aanmaak). 

N.B. De waterenting is een voorbereiding van de sprayenting. Reacties op 
de sprayenting worden verminderd, dan wel voorkomen door de 
waterenting. 

Sprayenting: zaterdag 15 juli 2023 volgens een gepubliceerde route op 1 
juli vanaf 7.30 uur. De dieren dienen opgehokt te zijn en het formulier 
ingevuld.  

N.B. Volgens de geldende regels dienen ALLE hoenderachtigen op het 
erf geënt te worden, ook die dieren waarmee niet geshowd wordt 

Aanmeldingen voor deze entingsronde: uiterlijk 15 juni 2023. 
***///\\\*** 

Richtpunt: a) Jongdierendag 2 september 2023 

  b) het tentoonstellingsseizoen 

Waterenting: zaterdag 5 augustus 2023 om 10.00 uur “water” afhalen op 
adres: Master de Grootstrjitte 4, 9104 HN Damwâld. 

Zie voorgaande/bovenstaande informatie 

 



Sprayenting: zaterdag 19 augustus 2023 volgens een gepubliceerde route 
op 5 augustus 2023 vanaf 7.30 uur. De dieren dienen opgehokt te zijn. 
Het formulier volledig ingevuld. 

Aanmeldingen voor deze entingsronde: uiterlijk 28 juli 2023. 
***///\\\*** 

De bijdrage in de kosten, te voldoen bij de sprayenting, bedraagt € 20,00 
per adres. Jeugdleden € 10,00.  

***///\\\*** 

Enkele aspecten ter overweging: 

 De enting heeft een geldigheidsduur van 6 maanden. Dat 
betekent, dat een heel tentoonstellingsseizoen met de eerste 
enting NIET bestreken wordt. 

 Er kan overwogen worden aan beide entingen deel te nemen, 
steeds met alle dieren, die zich op het erf bevinden. Daarmee 
wordt de beschermingsgraad verhoogd. 

 De regelgeving inzake de vogelgriep kan leiden tot een 
annulering van de entingen. 

 

Jongdierendag 
Traditioneel de eerste zaterdag in september. Nu nog niet direct aan de 
orde, maar toch vraagt dit evenement op dit moment aandacht.  

1) Voor de cavia’s kiezen we noodgedwongen voor dezelfde 
oplossing als in 2022. Toen vond de caviakeuring plaats op de 
vrijdagavond bij ALH-genetics, terwijl bij Wolters de opbouw 
voor de op zaterdag te keuren konijnen plaats vond. Ook in 2023 
kiezen we noodgedwongen voor deze oplossing, omdat er op 
zaterdag GEEN caviakeurmeester beschikbaar is. 

2) Voor de sierduiven kiezen we ook voor deze oplossing. Keuring 
op vrijdagavond. De reden is anders. Op zaterdag 2 september 
houdt de NBS haar eeuwfeest en daar willen de keurmeesters 
naast vele NBS-leden bij zijn. 

 

 



Het Raskonijn Harkema – Sijtze Hansma 
Sijtze Hansma, voor iedereen de uitspraak Sietse, maar ja de officiële 
schrijfwijze is net even anders. Hij de stuwende kracht achter de 
activiteiten van het Raskonijn met: 

 De clubcompetitie in september. 
 Een opeen konijnenshow in december. 
 De show voor mannelijke dieren, de “rammenshow” in maart. 

Alle drie evenementen in De Klok in Harkema. Een traditie zeker voor de 
konijnenliefhebbers. Bij de clubcompetitie was de vereninbreng ook 
duidelijk aanwezig. 

Als Sijtze stopt na vele tientallen jaren valt er een gat, dat opvulling nodig 
maakt. De opvolging regelt in september 2022 nog de clubcompetitie, 
maar daarna valt het stil. In december geen konijnenshow in De Klok. Op 
5 januari j.l. wordt het duidelijk, dat ook de show voor mannelijke dieren 
niet georganiseerd wordt vanuit het Raskonijn. Dan komen we vanuit 
Frisia in actie, immers in de ledenvergadering van de afdeling Fryslân van 
de KLN hadden we ons garant gesteld voor de show voor mannelijke 
dieren en de clubcompetitie. Opzet was om die evenementen in De Klok 
in Harkema te blijven houden. Echter De Klok was afgezegd voor 11 
maart. Voor de clubcompetitie wilde Ureterp zich ook inzetten. Niet alles 
hoeft richting Dokkum. Prima Ureterp gaat de clubcompetitie invullen in 
Friesche Palen bij De Jong, waar de clubshow van Ureterp ook haar 
onderdak heeft.  

De show voor mannelijke dieren, die we graag de Sijtze Hansmashow 
willen noemen gaan we organiseren op zaterdag 11 maart bij ALH-
genetics aan de Dammeloane 31, 9104 GS Damwâld. Er worden 
konijnen, cavia’s en sierduiven gevraagd. Steeds gaat het om mannelijke 
dieren. Helaas kunnen/mogen we geen hoenderachtigen ontvangen 
vanwege de regelgeving rond de vogelgriep. De opbouw is voorzien op 
vrijdag 10 maart 2023. ’s Morgens ontsmetten van de kooien en 
opladen, zodat vrijdagavond om 19.00 uur de opbouw gerealiseerd kan 
worden. Opbouw is om 21.00 uur afgerond. Ontsmet/laadploeg 5 
personen en voor de opbouw zien we graag 10 – 15  vrijwilligers. 

 

 



 
 
 
 
 
Door Jan Weistra 

 
 
Zoals u weet heb ik noodgedwongen de 
veren weg moeten doen. Na een behoorlijke 
investering te hebben gedaan in dieren en 
verblijven bleek na enkele maanden dat de 
gezondheid een hogere prioriteit moest 
hebben dan de kippetjes. Gelukkig vonden 
mijn de Hollandse krielen erg snel een goede 
stek en ik hoop dat de nieuwe eigenaren er 
heel veel plezier aan mogen beleven. Dus op 
dit moment is het erg stil in de hokken. En ik moet zeggen, dat is best 
even wennen. En toch, nu ik enkele maanden geen dieren meer om 
handen heb, is het soms ook wel een aantrekkelijke rust. Je hebt geen 
verplichtingen meer om tweemaal per dag de verzorging te doen en je 
kunt weg gaan en komen wanneer je wilt. Dat heeft ook wel weer wat. Nu 
moet u niet denken dat ik de soorten dieren zoals wij die plegen te houden 
en te kweken helemaal in de ban heb moeten doen. Als ik tijdens de 

show’s tussen de kooien ben of 
fotosessies doe voor een vereniging, 
voel ik me erg op mijn gemak en 
heb ik ook geen problemen.  Het 
wordt een ander verhaal in kleine 
slecht geventileerde ruimten waar 
ook nog eens veel te veel dieren 
zitten. Dus mijn activiteiten borrelen 
nog volop, alleen op een andere 
manier. Soms vind ik het ook wel 
prettig als je op enige afstand e.e.a. 
kunt gadeslaan. De leuke discussies 
over standaarden bijvoorbeeld. 



Ik hoef mij daar niet meer zozeer in te 
mengen. Dat ga ik ook niet meer doen. Mijn 
laatste inzet op dat gebied was in de periode 
1975 - 1985. Voor de Antwerpse Smierel, de 
grootste meeuwensoort. Ik was tot 1985 
voorzitter van de Antwerpse Smierelclub. 
Han van Doorn was secretaris, thans nog 
steeds bestuurslid en penningmeester van de 
NBS. Ik voel me wel verplicht om het wel 
allemaal wat te volgen, want het fotograferen van pluimvee heeft ook 
alles te maken met de standaard. Vooral de stand van het dier is belangrijk 
en dat is meestal ook direct het lastigste wanneer je een dier in een 
felverlichte kooi brengt. Sommige dieren zijn zo gestresst dat je eigenlijk 
een half uur zou moeten wachten om het beest tot rust te laten komen. 
Maar daar is dan vaak geen tijd voor omdat de beelden zo snel mogelijk 
klaar moeten en naar de drukker. Wat dat betreft heb ik het best wel 
getroffen bij PKV Frisia. Ik kan na de fotosessie thuis de foto’s in mijn 
eigen studio rustig maar stug doorwerkend drukklaar maken en 
verzenden. Dat het dan tot diep in de nacht doorwerken wordt dat neem ik 
dan maar voor lief. Veel anderen werken s’nachts ook voor ons, dus niet 
klagen maar dragen. Maar wanneer ik zie dat dier echt lijdt in de studio en 
doodsbenauwd is dan staken we direct de strijd. Dan maar geen foto’s. 
Want als de foto’s het laatste is wat je nog hebt dan is het al te laat. Dan is 
er meestal wel een vervangende foto in dezelfde kleurslag welke op een 
certificaat kan. Trouwens, ik heb ook al eens meegemaakt dat een 
eigenaar / fokker zijn vogels bewust niet wenste te laten fotograferen. 
Juist om te voorkomen dat de dieren gestresst raken. Ook iets waar je 
rekening mee moet houden. Dan wel van te voren aangeven. Bij de 
duiven en kippen valt dat nog reuze mee, maar in het wereldje van de 
tropische vogels en parkieten komt het wel voor. En ik begrijp dat 
volkomen en waarom. 
 
Ik vond het een bijzondere ervaring om de konijnen op onze 60-ste show 
te mogen fotograferen. Het was de eerste keer dat ik konijnen ging doen. 
De weken ervoor heb ik me de kop gek gedacht over belichting, 
opstelling en achtergronden. Veel informatie is er eigenlijk niet. Thuis 
eerst alles een keer opgebouwd en uitgeprobeerd. Hoe gedraagt een 
achtergrond zich, welke belichting moet er op. Wat zijn de kleuren van de 
konijnen en de afmetingen. Ja, er zijn wel mensen die konijnen 
fotograferen maar dat is dan weer niet mijn manier. Ik ben wat dat betreft 
best wel een beetje perfectionistisch. (kun je een beetje perfectionistisch 
zijn trouwens?) En vooral met de juiste mensen om je heen, in dit geval 
Biense en Henk konden we gedrieën een mooi resultaat neerzetten. Ik heb 



(had) geen idee hoe een konijn moet staan. En als je dat weet dan moet je 
het dier dus ook niet meer op een wat gladde ondergrond plaatsen want 
dan zakt ‘ie nog met de voorpoten weg. En dus zullen we de volgende 
keer zorgen voor een wat stroeve ondergrond. Achteraf denk ik dat je aan 
het konijn soms kan zien dat ‘ie zich wat onwennig, c.q. onzeker voelt op 
het doek als bodembedekking. Dat is ie ok totaal niet gewend natuurlijk. 
Geen wonder eigenlijk dat hij denkt “ik ga er bij liggen”. 
 

Wanneer ik voor de fotografie van dieren de 
provincie doorreis dan hoor ik vaak wel van 
mensen “dat zou ik ook wel willen doen, wat lijkt 
me dat leuk”. Ja, dat is het ook. Het lijkt allemaal 
best wel simpel maar dat is het niet. Een studiootje 
is vrij eenvoudig te maken. Je zou bijvoorbeeld met 
een stevige kartonnen doos uit de voeten kunnen. 
Maak hem wit van binnen en zorg voor de juiste 
kleur achtergrond. Maak deugdelijke ingangen op 
een zijkant en niet te klein. Denk er wel om dat ze 
goed afsluitbaar zijn. De belichting kun je vanaf 

boven laten komen. Door de witte wanden reflecteert het licht voldoende 
op je onderwerp. Je zult je van te voren wel een aantal fotografische 
begrippen moeten eigen maken. Daar hoef je niet direct voor naar de 
fotoacademie. Ik geef zelf al bijna 20 jaar fotocursussen. En dat is 
dezelfde materie als de fotoacademie. Alleen de boekjes zijn wat 
simpeler. Vooral als je wilt gaan fotograferen met een 
spiegelreflexcamera of een systeemcamera. Je zult iets moeten weten over 
het gedrag van licht en van kleuren. De kleur van het licht. Wat is een 
witbalans, hoe gedraagt scherpte zich in een foto, wat moet je weten van 
ISO waarden en contrast. Waar moet je scherpstellen en waarom. Ook 
sluitertijden en diafragma zijn grootheden in de fotografie die je absoluut 
moet weten. Anders wordt het niks. Sommigen zeggen “joh, dat doe ik 
met mijn telefoon”. Ja, dat kan. Als u niks van fotografie weet en dat ook 
niet wilt weten, dan kun je met een telefoon ook leuke prentjes maken. 
Die telefoon doet dan het denkwerk voor je. Ik doe dat denkwerk zelf. Ik 
ben zelf verantwoordelijk wat er gebeurt en neem die ook. Ik kan de 
telefoon niet de schuld geven. Mijn camera’s ook niet. Vreemd is wel dat 
ik weinig verenigingen tegenkom waar iemand in een studio met een 
telefoon staat te fotograferen. Die uitnodigingen heb ik nog niet gezien 
moet ik zeggen. Ik denk wel dat we in de toekomst zulke goeie telefoons 
hebben met camera’s die de kwaliteit van reflex- en systeemcamera 
zouden kunnen evenaren. Maar dat duurt misschien nog even. Ik hou dat 
niet intensief bij. Tot en met ansichtkaart zal het wel gaan, maar groter 
dan wordt het al lastiger. En zolang je ze bekijkt op het eigen scherm 



waar je ze mee gemaakt hebt. Dus het 
zal best wel goed komen…Maar het 
moet gezegd, elk jaar worden de 
telefooncamera’s beter en wie weet 
hoef ik binnenkort alleen maar de 
telefoon mee te nemen. Trouwens, de 
eerlijkheid gebied mij te zeggen dat 
ik soms wel video-opdrachten doe 
welke ik maak met een iPhone. Want 
daar zijn ze wel weer zeer goed in. 
Tenminste een goeie telefoon… 
 
Afgelopen show hadden we alleen te maken met konijnen en op de 
zaterdag hebben we de cavia’s nog gefotografeerd. Dat was ook best leuk 
om te doen.  Heerlijke rustige beestjes. Je zet ze neer, stelt ze op hun 
gemak en fotograferen maar. Heerlijk vond ik dat en prachtige resultaten. 
Ook weer te danken aan de inzet van een paar mensen uit de caviasector. 
Iedereen bedankt voor de ondersteuning. Ze urineren best wel veel 
trouwens. Het achtergrond doek ging thuis de wasmachine in met ook nog 
een aantal handdoeken. Mem vroeg me nog of het geen kwaad kon om 
ook de handdoeken mee te wassen. Met mijn kennis van zaken op het 
gebied van efficiënt wassen, is het antwoord ja… We hebben sinds die 

wasbeurt best wel leuke 
kleuren handdoeken. Die 
heeft de HEMA dan weer 
niet. Dat doek had dus even 
apart moeten worden 
gewassen. Maar ja, als je 
alles van te voren weet dan 
waren we allang ….. precies 
ja, en dan deden we wellicht 
nog andere leuke dingen. 

 
Hoe de show er volgend jaar zal uitzien dat kan ik niet beoordelen. Maar 
er van uitgaande dat alle diersoorten weer 3 dagen (?) aanwezig zullen 
zijn is het goed om nu alvast te zeggen dat je niet in 1 dagdeel alle 
kampioenen in alle diersoorten kan fotograferen. Dat wordt erg lastig tot 
onmogelijk. Afhankelijk van het aantal zou je die over twee dagen kunnen 
spreiden met de zekerheid dat foto’s en/of certificaten/diploma’s worden 
nagezonden aan de prijswinnaars. Maar eigenlijk zou je je moeten kunnen 
bepalen tot 1 diersoort. Misschien moeten we in klein comité eens 
bekijken hoeveel inzendingen er zijn per diersoort en dan ongeveer 
bepalen hoeveel prijswinnaars daarin worden verwacht. (maar dat weet 



Arie toch allemaal wel uit het hoofd?) Eén avond doorwerken tot half 
twee in de nacht dat red ik nog wel, maar twee nachten achter elkaar dat 
kan wel eens wat krap worden. Je blijft geen 28 ….. 
 
 

De sierduivenvereniging SNN hielden hun jaarlijkse show in het oude 
Sluiscomplex aan de Tussendiepen te Drachten. Zij konden ivm opvang 
van minder bedeelde medemensen niet meer terecht in het 
congrescentrum in Drachten. Dat was nogal een ommekeer, een schok.. 
Tenminste, dat vond ik. De hal was matig tot slecht verlicht en de 
temperatuur erg laag. Ik zag keurmeesters met duiven naar de ramen 
lopen om de kleur beter te kunnen beoordelen. Lijkt me niet erg plezierig 
voor de keurmeester. Maar ondanks dat de lokatie veel te wensen had, heb 
ik mijn bewondering voor al die mensen die toch de schouders er onder 
zetten en er alles aan doen om de show toch tot een goed einde te 
brengen. Eén ding weet ik zeker; deze SNN verdient beter! Ik kan me nog 
de tijd herinneren dat de FSC haar show hield aan de Tesselschadestraat 
in Leeuwarden. De Peugeot-garage ontruimde dan de complete showroom 
en daar werd een show opgebouwd van allure. Toen alles weer aan kant 
was moest de vloer gezogen worden. Dat waren gewassen grindtegels. 
Tot middernacht met een bedrijfsstofzuiger in de weer. Het maakte 
allemaal niet uit. Het Sluiscomplex in Drachten is niet meer te verwarmen 
met de huidige energieprijzen. Ik heb voor de SNN het fotowerk gedaan 
voor de duufkes. In 2019 heb ik in het congrescentrum een reportage 
gemaakt over de opbouw en 
de keuring. Als toegift een 
video van het gebeuren. Het 
resultaat daarvan kunnen 
jullie zien op de website van 
de SNN. De meeste opnamen 
welke ik tijdens de laatste 



show heb gemaakt zijn goed gelukt in mijn 
beleving, maar het ging dit jaar niet van een 
leien dakje. De dieren (sommigen) wilden erg 
moeilijk in de goede stand gaan staan en dat is 
iets wat je maar beperkt in de hand hebt. Je kunt 
wat activeren met een keurstok maar soms heeft 
zelfs dat een averechtse uitwerking. De 
kroppers lieten geen of nauwelijks blaaswerk 
zien. Mede dank zij de deskundige inzet van een 
medewerker hebben we van de kroppers nog 
een aantal leuke opnamen kunnen maken. 
Wanneer er een medewerker is die de duiven 
haalt en weer terugbrengt naar de TT-kooi 
werkt vlot. We konden vanaf 15:30 uur tot 

18:30 uur onafgebroken doorwerken. Daarna de foto’s terplekke 
drukwerkklaar maken en afleveren bij het TT-secretariaat. Ik was erg blij 
dat ik op de avond van 11 november richting huis kon gaan. Ik was zo 
verschrikkelijk koud geworden. Twee dagen uit de running en ziek. Je 
beweegt bij die kou totaal niet. Je staat 
stil op de plek waar je de studio hebt 
opgebouwd en daar kun je ook niet 
weg gaan. Er is nergens een 
verwarmingsbron. Ik weet niet of de 
SNN volgend jaar op dezelfde lokatie 
de show weer gaat houden. Wat mij 
betreft niet, maar het bestuur krijgt 
nog een hele klus om iets 
vergelijkbaars te vinden als het 
congrescentrum. We zullen het zien.  
 
Wat hebben wij een prachtlokatie in Holwerd. Er is altijd wel wat te 
wensen natuurlijk maar wanneer er een goede balans is te realiseren 
tussen efficiëntie, doelmatigheid en gebruik-mogelijkheden dan mag je 
niet meer klagen. Ook draagt een horeca-afdeling veel bij aan het 

welslagen van een evenement. Naast het met mekaar 
tussen de kooien zijn is een goed gesprek onder het 
genot van een bakkie en een happie zeer verbindend 
om dat woord ook maar eens te gebruiken. Een 
gezamenlijke lunch draagt daar ook toe bij. In de 
jaren dat ik de mede de kar mocht trekken van de 
Antwerpse Smierels hadden we onze clubdagen 
bijna elk jaar in Barneveld. In een lokaliteit van 
kasteel de Schaffelaar. Met een gezamelijke lunch. 



Even met elkaar afruimen en dan verder de gehele dag tussen de duiven. 
Topdagen vond ik dat. Ik hoop dat dergelijke topdagen blijvend mogend 
zijn voor PKV Frisia. Aan het potentieel medewerkers zal het volgens mij 
niet liggen… 

 
Maar toch he, op de laatst gehouden bijeenkomst kwam het fenomeen 1-
daagse op tafel. En wat wij daar van vinden. Das lastig om daar terplekke 
even iets zinnigs over te zeggen. Stel je voor je bent deelnemer aan de 4-
daagse en tijdens een vergadering wordt je geconfronteerd met een 1-
daagse. Das schrikken… Wat moet je daar mee? Ik ben m’n leven lang al 
gefocust op een vierdaagse, ik plan daarop mijn tijd, mijn inzet, mijn 
financiën op 4, niet op 1. Maar toch moeten we nadenken over een 1-
daagse. Mijn eerste gedachte zou zijn “die loop ik dan wel op eigen 
kompas…”. Dan stop ik er mee hoor.. Dat is de weg van de minste 
weerstand. 
 
Beter is het om eerst eens goed te luisteren naar de argumenten die er zijn 
om van een 3-daagse TT naar een 1-daagse te gaan. Wat is de impact die 
dat geeft op de hobby. Het houden en kweken van dieren. Je hebt ze om 
dat je van dieren houdt. Je hebt ze om het ras, je favoriete kleur, in stand 
te houden en vooruit te helpen. Je directe omgeving en huisvesting 
bepalen hoeveel je hebt. Althans dat zou mede leidinggevend moeten zijn. 
Een reden die je vaak hoort om naar een 1-daagse te gaan is 
dierenwelzijn. Met andere woorden, het 
dierenwelzijn wordt geschaad als je een 
dier twee nachten en drie dagen in een 
andere omgeving plaatst dan wat het dier 
gewend is. Waaruit zou dan het 
verminderde dierenwelzijn moeten 
blijken? Ik zie konijnen kroelen in het 
hooi en stro, ik zie kippen scharrelen en 
hanen kraaien, ik zie de duiven koeren en 
roepen. Er is drinkwater, er is volop voer. 
Er is veterinair toezicht. Wat is het 
probleem dan? Er is geen probleem, er 



zijn mensen. En er is kennelijk een categorie mensen die het nodig vindt 
om mensen die van dieren houden te vertellen dat zij degenen zijn die nog 
meer van dieren moeten gaan houden en dat “die anderen” dat kunnen 
doen door geen dieren meer te houden. Alle dieren de vrijheid tegemoet. 
Een verbod op het houden van welk dier dan ook. Terwijl sinds het 
ontstaan van de eerste mens al banden zijn gesmeed met dieren. 
Commercieel en economisch, hobbymatig. Geen paarden meer over 
hekjes laten springen met een mens er bovenop. Geen paarden meer die 
danspasjes doen. Geen keuringen meer van die beesten. Want het gaat ter 
meerdere eer en glorie van de eigenaar / fokker. Dat mag niet, dat kan 
niet. Blinde geleidingshonden,  stop ermee. Gaat ten koste van de 
leefbaarheid van het dier. Hulphonden, weg er mee. Verbieden, Gaat ten 
koste van het dier. Politiehonden, weg ermee. En eigenlijk moet de politie 
ook maar weg. Kunnen we best zonder toch?? 

 
 
Maar nu even terug naar die 1-daagse. De eerste vraag die dan bij mij 
opkomst is: “is er dan nog sprake van een show”? Ja, je kunt zeg dat het 
nog een show is want je stelt iets beschikbaar waar iemand anders een 
oordeel over moet geven. Wat is de definitie van een show? Als we 
Wolters Woordenboek er even op naslaan dan is show afkomstig uit het 
Engels. The show must go on. Het showen van een dier is dus bedoeld als 
een demonstratie. Een kleine tentoonstelling. Een gunstige indruk 
wekken. Nou daar zijn we het wel over eens. Een 3-daagse is dus 
eigenlijk een grote tentoonstelling en een 1-daagse een kleine 
tentoonstelling. Om aan dierenwelzijn tegemoet te komen, verondersteld 
dat er verminderd dierenwelzijn is vastgesteld, kan een 1-daagse daarin 
dus een gunstige ontwikkeling zijn. Je neemt Piet s’morgens mee naar de 
lokatie van de (kleine) show en s’avonds slaapt Piet weer in zijn eigen 
omgeving. Nou ik met u zeggen dat heb ik zelf ook wel wat. s’Avonds 
weer in mijn eigen nest. Maar dat heeft niets te maken met dierenwelzijn. 
Ik heb van horen en zeggen dat een dier het meest gekweld wordt tijdens 
zijn transport. Is dat zo? Wie heeft dat vastgesteld? De transportkist neemt 
de bochten ook van links naar rechts en terug in de kofferbak. Dat moet ik 
nog zien. Heeft die academicus ook achterin de kofferbak gelegen om dat 
vast te stellen? Ik durf te stellen dat de meeste vervoerders van dieren hun 



middelen goed afdekken en vastzetten. De internationale transporten van 
TT-vogels naar shows gebeuren op verantwoordelijke manier. Met goede 
en verantwoorde verzorging. Paarden worden ook overgevlogen van NL 
naar Australië om daar mee te doen aan shows. Niks geen 1-daagse. Die 
dieren zijn weken onderweg. Ik heb nog nooit iemand gehoord over 
dierenwelzijn en “jetlag”. Ik ben diverse keren de aardbol rondgevlogen. 
Als een paard net zoveel last heeft van jetlag als mij dan maakt ie de 
eerste twee weken geen danspasjes in ieder geval. Dan zal ie niet met een 
trofee voor meerdere eer en glorie van de berijder thuiskomen. 
 
Terug naar die 1-daagse. Dat 
wordt dus een kleine show. Laten 
we het zo maar even blijven 
noemen. Wat moet je anders doen 
met een 1-daagse t.o.v. een 3-
daagse. Nou in ieder geval de 
mensen motiveren om mee te 
doen. De lokatiehuur afstemmen 
en de inrichting en uitvoering 
aanpassen. Het aantal dieren wat 
je inbrengt? Moet je 
maximaliseren? Dat kan. Je kunt 
met elkaar afspreken dat iedere 
deelnemer niet meer dan drie dieren meeneemt. Bij een aantal van 40 
enthousiaste deelnemers kom je dan uit op maximaal 120 dieren. 
Inschrijfgeld afstemmen op de kosten van huur en nog zoveel wat. Er 
wordt gekeurd en na afloop geklonken op het succes. We pakken de 
dieren weer in. We zetten de vervoerskisten vast in de auto en gaan 
huiswaarts. Maar met elkaar eerst netjes opruimen en de lokatie schoon 
achterlaten. Je hebt met een 1-daagse minder huur? minder kosten 
überhaupt? De avond voorafgaand aan de 1-daagse moet de lokatie 
worden ingericht voor de ontvangst de volgende dag. Daar zal ook wel 
huur voor moeten worden betaald neem ik aan. Al met al een zeer lastige 
en de eerste clubs die naar een 1-daagse zijn gegaan zijn gestrand. En ook 
zijn er die de 1-daagse niet eens hebben gehaald. De leden zagen het 
totaal niet zitten. Einde vereniging. Ook iets om rekening mee te houden. 
Er kunnen ontwikkelingen in werking treden welke onomkeerbaar blijken 
te zijn. Bedenk wel dat ik geen “zwartkijker” ben. Ik ondersteun alle 
goede voorstellen in de hoop dat er draagkracht bestaat binnen de club. 
Ook in deze ontwikkeling dient gekeken te worden naar de 
leeftijdsopbouw binnen de vereniging en daar buiten. In de regio. Waar 
komen je leden vandaan, waar komen je inzenders vandaan. Dat wordt 
geen lastige in ieder geval. Duidelijk is dat de gemiddelde leeftijd hoog is. 



Aanwas van jonge “garde” is er nauwelijks. Met veel respect voor de 
jongerein die nu wel meedoen. Wat zich wel aanmeld is te weinig om 
voor langdurige instandhouding te zorgen. Dit gekoppeld aan de steeds 
strengere regelgeving voor het houden van huisdieren mogen we toch wel 
de voorzichtige conclusie trekken dat het houden van huisdieren in brede 
zin de komende jaren verder onder druk komt te staan. De laatste 
ontwikkelingen in deze zin zijn de kleinschalige dierenparken waar straks 
de herten niet meer hun opwachting mogen maken. We mogen denken en 
zeggen daarover wat we willen maar ook deze ontwikkelingen zijn niet 
meer tegen te houden. Maar we doen dit al tientallen jaren hoor ik mensen 
zeggen. Ja dat is zo. Weer andere meningen vertellen “misschien doen we 
het in al die jaren ook wel verkeerd, laat die dieren in hun biotoop, laat ze 
vrij rondhuppelen. De opmerking van één van direct betrokkenen om de 
“horde damherten rond Nieuweschoot” aan te pakken deed mij denken 
aan het wild wat vrij rondloopt in landen als Zweden en Noorwegen. Wat 
een verschillen zie je dan. Natuurlijk is die vergelijking niet helemaal 
eerlijk. Dat weet ik ook wel. Ik kom al tientallen jaren in de noordelijke 
regio’s van Noorwegen, Zweden en Finland. Rendieren, schapen en 
geiten lopen daar vrij rond en grazen de “tuinen” rond woningen kaal. 
Nou ja, tuinen…. je kunt het in vergelijking met de tuintjes in 
Nieuweschoot met de beste wil geen tuin noemen. Het is gewoon grond 
rond de huizen.  

Sommigen weten amper waar hun tuin ophoudt en die van de buren 
begint. Het lijkt ook voor de meesten ook niet erg interessant genoeg om 
zich druk over te maken. Als wij bij vrienden logeren in hartje Lapland en 
we wandelen door het (beren)gebied wat de woning omringd dan weet 
niemand precies waar de grenzen van de tuin liggen. Geen hegje, geen 
stekje.. waar moet je beginnen? Heerlijk lijkt me dat… 
Ik ben, jullie ook natuurlijk, benieuwd hoe zich de komende jaren e.e.a. 
zal ontwikkelen met betrekking tot het houden van huisdieren. Eén ding is 
ons allemaal duidelijk: het wordt anders en nooit meer zoals het was. In 



gesprekken met kwekers en houders van diverse diersoorten tijdens 
beurzen en tentoonstellingen is ookm wel eens naar voren gekomen wat 
wij zelf hebben gedaan om het tij toch enigszins te keren. Voorbeeld: de 
vogelbeurs in Assen adverteert. Kosten noch moeite gespaard. In 
levensgrote letters en bewoordingen wordt opgeroepen om geen vogels in 
te brengen in lopers. Wat zie je tijdens inbreng van dieren? Juist ja. 
Tientallen lopers met overbevolking aan vogeltjes. Sommigen met dode 
exemplaren die de reis niet hebben overleefd. Dat is natuurlijk ook geen 
al te beste reclame als iets dergelijks onder de neus gebeurt van 
aanwezige controleurs. En de foto’s welke geplaatst worden bij 
advertenties, ook geen reclame van en voor dierenwelzijn.  
Beste mensen, stof genoeg tot overdenking. 
 
 
                                Jan Weistra 
 
 
 
 

Út de âlde doas 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Een 
krantenknipsel uit 
de oude doos... 
 
Jubileumshow in 
Amsterdam ter 
gelegenheid van 
60 jaar N.K.B. 
 
Wie weet wanneer 
dit was?? 



 
Dieren in de Klas 

 

Dit is een samenwerkingsproject van de NME De Klyster en pkv Frisia. 
De natuur en milieu educatie De Klyster is een samenwerking tussen de 
gemeenten Noordoost Friesland en Dantumadeel. De Klyster richt zich op 
het basisonderwijs, ze verzorgt talloze projecten. Een bekend ander 
project is Kuikentjes in de Klas. Wytze Postma verzorgt en begeleidt dit 
project.  

Dieren in de Klas, het populaire project met 44 presentaties op 17 
verschillende scholen, met een weergave in HEA van Omrop Fryslân in 
2022, staat ook in 2023 weer in de projectenlijst bij De Klyster. Het vaste 
duo Jan Rietberg en Arie Hagedoorn staan weer in de startblokken. De 
eerste boekingen zijn al weer binnen en vanaf 8 maart is het weer op pad. 
Voor dat de kinderen klaar zitten voor de presentatie is het duo al even 
onderweg. Dieren ophalen, de rit naar de school in kwestie, de opbouw. 
En dan de presentatie, die altijd uniek is, nooit twee keer hetzelfde. De 
leeftijd van de groep, de plaats waar, de verschillende dieren, maakt dat er 
van alles te beleven is. De aaibaarheidsfactor is een niet te miskennen 
onderdeel. “Watervrees” die overwonnen moet worden. De kraai van een 
haan, de verhalen van de kinderen. De inventarisatie van het soort 
huisdieren, dat er is of wat er geweest is. 

We proberen iets mee te geven van onze hobby. Dat gaat in groep 1 op 
een heel andere manier dan in groep 7. Dat maakt het elke keer tot iets 
unieks. 

Wanneer er onder onze leden geïnteresseerden zijn, die aan dit project 
hun bijdrage willen leveren, dan neem je contact op met ondergetekende. 

HAA, 06-23539953 
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